
 

NERINGOS SAVIVALDYBĖS TARYBOS 

ANTIKORUPCIJOS KOMISIJOS 

 

POSĖDŽIO PROTOKOLAS 

 

2024-02-15 Nr.V26-17 

Neringa 

 

Posėdis vyko 17.30 val. – 18.00 val. nuotoliniu būdu, per ZOOM platformą. 

Posėdžio pirmininkas – Matas Lasauskas, Neringos savivaldybės tarybos Antikorupcijos 

komisijos pirmininkas. 

Atsakinga sekretorė – Edita Vaičiūnienė, Neringos savivaldybės administracijos Civilinės 

metrikacijos skyriaus vedėja. 

Posėdyje dalyvavo Neringos savivaldybės tarybos Antikorupcijos komisijos nariai: 

Mindaugas Vaitonis, Laurynas Vainutis, Zigmantas Raudys, Ernestas Zinkevičius. 

 

DARBOTVARKĖ: 

1. Dėl Neringos savivaldybės tarybos Antikorupcijos komisijos posėdžio darbotvarkės 

patvirtinimo. 

2. Dėl asmens duomenys neskelbiami 2024-01-19 skundo. 

3. Dėl asmens duomenys neskelbiami 2024-02-06 skundo. 

 

1. SVARSTYTA. Dėl Neringos savivaldybės tarybos Antikorupcijos komisijos 

posėdžio darbotvarkės patvirtinimo. 

Posėdžio pirmininkas Matas Lasauskas pristatė Neringos savivaldybės tarybos 

Antikorupcijos komisijos (toliau – Komisija) posėdžio darbotvarkę, sudarytą iš 2 klausimų ir pasiūlė 

Komisijos nariams už ją balsuoti. 

NUTARTA. Bendru sutarimu posėdžio darbotvarkei pritarta. 

 

2. SVARSYTA. Dėl asmens duomenys neskelbiami 2024-01-19 skundo. 

Posėdžio pirmininkas Matas Lasauskas pasiteiravo Komisijos narių, ar jie susipažino su 

asmens duomenys neskelbiami (toliau – pareiškėja) 2024-01-19 skundu. Komisijos nariai patvirtino, 

kad su skundo turiniu yra susipažinę. 

Posėdžio pirmininkas akcentavo, kad skunde pareiškėja rašo apie jos nekilnojamojo turto ir 

žemės pavogimą, užgrobimą, apiplėšimą, kas galimai yra nusikalstamos veikos pagal Baudžiamąjį 

kodeksą, bet ne korupcinio pobūdžio nusikaltimai. Posėdžio pirmininko nuomone, skundas pateiktas 

ne pagal kompetenciją, nes jame minimiems galimiems nusikaltimams nagrinėti Komisija neturi 

įgaliojimų ir kompetencijos. Posėdžio pirmininkas pasiūlė Komisijos nariams pareikšti savo 

nuomonę dėl gauto skundo nagrinėjimo. 

Komisijos nariai diskutavo ir sutiko, kad skunde nėra korupcinio pobūdžio nusikalstamų 

veikų, kad galimai yra įvykdytos nusikalstamos veikos pagal Baudžiamąjį kodeksą, kurioms nagrinėti 

ir tirti Komisija neturi įgaliojimų ir kompetencijos. Komisijos narių nuomone, skundą turėtų nagrinėti 

teisėsaugos institucijos. Diskutuota, ar skundą pati Komisija turėtų perduoti tirti teisėsaugos 

institucijoms, ar reikėtų siūlyti pareiškėjai tiesiogiai kreiptis į teisėsaugos institucijas. Atsižvelgus į 

Komisijos funkcijas ir kompetenciją, nutarta, kad Komisija neturėtų atlikti tarpininko vaidmens, 

siūloma rekomenduoti pareiškėjai tiesiogiai kreiptis į teisėsaugos institucijas. 

NUTARTA. Bendru sutarimu rekomenduoti pareiškėjai dėl 2024-01-19 skunde minimų 

nusikalstamų veikų tiesiogiai kreiptis į teisėsaugos institucijas. 
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2. SVARSYTA. Dėl asmens duomenys neskelbiami 2024-02-06 skundo. 

Posėdžio pirmininkas Matas Lasauskas pasiteiravo Komisijos narių, ar jie susipažino su 

asmens duomenys neskelbiami  (toliau – pareiškėja) 2024-02-06 skundu. Komisijos nariai patvirtino, 

kad su skundo turiniu yra susipažinę. 

Posėdžio pirmininkas ir Komisijos nariai akcentavo, kad tai yra antras tos pačios pareiškėjos 

skundas, kuriame rašoma apie to paties nekilnojamojo turto ir žemės reikalus ir galimai padarytas 

nusikalstamas veikas pagal Baudžiamąjį kodeksą. Kadangi skunde Komisijos nariai nemato 

korupcijos apraiškų, kurie apimtų Komisijos kompetenciją, siūloma rekomenduoti pareiškėjai dėl 

skunde minimų nusikalstamų veikų tiesiogiai kreiptis į teisėsaugos institucijas. 

NUTARTA. Bendru sutarimu rekomenduoti pareiškėjai dėl 2024-02-06 skunde minimų 

nusikalstamų veikų tiesiogiai kreiptis į teisėsaugos institucijas. 

 

Posėdžio pirmininkas Matas Lasauskas 

 

Atsakinga sekretorė Edita Vaičiūnienė 

 

 



 

NERINGOS SAVIVALDYBĖS TARYBOS 

ANTIKORUPCIJOS KOMISIJOS 

 

POSĖDŽIO PROTOKOLAS 

 

2024-10-31 Nr.V26-116 

Neringa 

 

 

Posėdis įvyko 14.00 val. – 14.45 val. 

Posėdžio pirmininkas – Matas Lasauskas, Neringos savivaldybės tarybos Antikorupcijos 

komisijos pirmininkas. 

Atsakinga sekretorė – Edita Vaičiūnienė, Neringos savivaldybės administracijos Civilinės 

metrikacijos skyriaus vedėja. 

Posėdyje dalyvavo: Neringos savivaldybės tarybos Antikorupcijos komisijos nariai 

Mindaugas Vaitonis, Ieva Venslauskienė, Zigmantas Raudys, Ernestas Zinkevičius, Komisijos 

pakviestas asmuo - skundą teikusi asmens duomenys neskelbiami (toliau – pareiškėja). 

 

DARBOTVARKĖ: 

1. Dėl 2024-07-15 pareiškėjos skundo nagrinėjimo; 

2. Dėl savivaldybės tarnybinio būsto priežiūros ir vykdomų patikrinimų; 

3. Dėl Antikorupcijos komisijos biudžeto paskirstymo; 

4. Dėl Tarptautinės antikorupcijos dienos paminėjimo. 

Posėdžio pirmininkas M. Lasauskas pristatė Neringos savivaldybės tarybos Antikorupcijos 

komisijos (toliau – Komisija) posėdžio darbotvarkę, kurią sudaro keturi klausimai, ir pasiūlė jai 

pritarti. 

NUTARTA. Bendru sutarimu posėdžio darbotvarkei pritarta. 

 

1. SVARSYTA. Dėl 2024-07-15 pareiškėjos skundo nagrinėjimo. 

Posėdžio pirmininkas M. Lasauskas informavo, kad į Komisijos posėdį buvo kviesti trys 

asmenys, susiję su nagrinėjamu skundu, tačiau atvyko tik skundą teikusi pareiškėja). Jis pakvietė 

pareiškėją pasisakyti.  

Pareiškėja papasakojo, kad virš jos buto esančiame savivaldybės tarnybiniame bute, kurį 

nuomojasi asmens duomenys neskelbiami (toliau – nuomininkė), visą vasarą nuolat girdėjo didelį 

triukšmą ir bildesį, dėl ko ji grįžusi po darbo namo negalėdavo ilsėtis. Nors ji ne kartą bandė belstis į 

šio buto duris, norėdama pasikalbėti su nuomininke ir paprašyti ramybės, durų niekas neatidarydavo. 

Šis triukšmas pareiškėją labai išvargino, nes jis būdavo nuolatinis, nuo ryto iki vakaro. Jos manymu, 

butas buvo pernuomojamas vis kitiems asmenims su mažais vaikais, kurie ir keldavo triukšmą 

bėgiodami po kambarį. Pareiškėja taip pat pastebėjo, kad nuomininkė asmeninio automobilio leidimą 

stovėti po ženklu neteisėtai perduodavo naudotis kitiems, jos manymu šį butą išsinuomojusiems 

asmenims. 

Išklausiusi pareiškėją, Komisijos narė I. Venslauskienė pasiteiravo, ar pareiškėjai teko 

pastebėti, kas lankosi kaimynystėje esančiame bute - tie patys, ar vis kiti asmenys. 

Pareiškėja patikino, kad ji pastebėdavo vis kitus asmenis, be to nuomininkės automobilio 

statomoje vietoje su jos automobiliui skirtu leidimu stovėdavo vis kiti automobiliai.  

Komisijos narys Z. Raudys priminė, kad policija apsilankė minėtame bute ir patikrino ten 

esančius asmenis. Pagal asmenų pateiktus dokumentus paaiškėjo, kad bute svečiuojasi nuomininkės 

marti su vaikais. 



Pareiškėjos manymu, policijos apsilankymas atsitiktinai sutapo su nuomininkės giminaičių 

apsilankymu, bet ji yra įsitikinusi, kad butas buvo pernuomojamas poilsiautojams. 

Komisijos narė I. Venslauskienė atkreipė dėmesį, kad iki šiol interneto svetainėje yra 

patalpintas skelbimas apie minėto buto nuomą poilsiui. Skelbime nurodytas buto adresas, nuomos 

sąlygos. Skelbimas atrodo galiojantis, todėl darytina prielaida, kad galimai yra pažeidžiamos 

savivaldybės tarnybinio buto nuomos sąlygos. I. Venslauskienė kalbėjo, kad Komisija yra įrodymų 

surinkimo stadijoje ir siekia išsiaiškinti, ar pažeidimas padarytas. Jos manymu, įrodymu galėtų būti 

šį butą išsinuomojusių poilsiui asmenų parodymai, jei pavyktų juos rasti ir apklausti. Taip pat reikėtų 

patikrinti, ar skelbimą nuomai patalpinęs asmens duomenys neskelbiami iš Valstybinės mokesčių 

inspekcijos yra išsiėmęs leidimą minėto buto nuomai. Įrodymu galėtų būti ir minėto savivaldybės 

tarnybinio buto kaimynų liudijimai. 

Pareiškėja suabejojo dėl galimybės gauti buto kaimynų liudijimus, kadangi, jos žiniomis, 

beveik visi namo butai vasara išnuomojami poilsiautojams, būtų šeimininkai juose negyvena. 

Posėdžio pirmininkas M. Lasauskas padėkojo pareiškėjai už dalyvavimą posėdyje ir 

suteiktą informaciją. Pareiškėja iš posėdžio išėjo. 

Posėdžio pirmininkas M. Lasauskas informavo, kad nagrinėjamu klausimu dar negauti 

atsakymai iš Neringos savivaldybės administracijos ir Valstybinės mokesčių inspekcijos. Komisijos 

posėdyje dėl ligos negalėjo dalyvauti savivaldybės tarnybinio buto nuomininkė, o skelbimą apie buto 

nuomą interneto svetainėje patalpinęs asmuo Komisijos posėdyje dalyvauti atsisakė. Kadangi 

nagrinėjamu klausimu laukiama papildomos informacijos ir renkami įrodymai, M. Lasauskas siūlė 

klausimo svarstymą atidėti. Jis akcentavo, kad pagal Neringos savivaldybės tarnybinio būto nuomos 

sutartį, bute gali gyventi įrašytas nuomininkas ir jo šeimos nariai. Nagrinėjamo tarnybinio buto 

nuomos sutartyje įrašyta viena nuomininkė, be kitų šeimos narių, todėl ji bute turi gyventi viena. 

Situacija, kai į svečius atvyksta giminaičiai ir kažkurį laiką pasisvečiuoja nėra priežastis nutraukti 

nuomos sutartį, bet iš surinktų įrodymų matyti, kad tarnybinius būstus bandoma pernuomoti 

poilsiautojams, ką liudija ir apie šio buto nuomą patalpintas skelbimas interneto svetainėje. 

M. Lasauskas kalbėjo, kad Komisijos tikslas yra gauti visus duomenis ir tik tada priimti atitinkamą 

sprendimą, kad svarbu skirti reikiamą dėmesį šiam klausimui ir parodyti, kad duomenys vertinami 

objektyviai ir dinamiškai, kad tikrinama, ar pažeidimai vyksta. Svarbu, kad asmenys matytų, kad 

neteisėti veiksmai yra netoleruojami.  

Komisijos nario E. Zinkevičius nuomone, skelbimą apie nagrinėjamo tarnybinio buto 

nuomą patalpino buvęs buto nuomininkas. Skelbimas šiuo metu nėra aktualus, bet buvęs nuomininkas 

jo panaikino. Taip pat E. Zinkevičiaus nuomone, pagal Komisijos kompetenciją ji neturėtų rinkti 

tokių duomenų bei tikrinti, kaip laikomasi tarnybinių butų nuomos sutarčių, nes Komisija gali tik 

patarti asmenims, kaip elgtis vienu ar kitu atveju. E. Zinkevičiaus nuomone, savivaldybės tarnybinio 

buto nuomos sutarčių vykdymo klausimus turi nagrinėti Neringos savivaldybės administracija. 

Komisijos nariai M. Vaitonis ir Z. Raudys pritarė E. Zinkevičiaus išsakytai nuomonei, kad Komisija 

turėtų nagrinėti klausimus, kurie užkirstų kelią korupcijai, o savivaldybės tarnybinių butų nuomos 

sutarčių vykdymo klausimus turėtų nagrinėti Neringos savivaldybės administracija. 

Komisijos narė I. Venslauskienė priminė, kad Komisija šiuo metu yra įrodymų rinkimo 

stadijoje ir pasiūlė nepereiti prie sprendimo priėmimo. Kai Komisija surinks visą galimą ir pasiekiamą 

medžiagą ir įrodymus, galės priimti sprendimą dėl Komisijos išvadų suderinimo. Galimai šis 

sprendimas ir bus tam tikros rekomendacijos Neringos savivaldybės administracijos direktoriui. 

Kadangi keli kviestiniai asmenys į posėdį neatvyko ir galimai neatvyks ir į kitą posėdį, o priimant 

sprendimus reikia laikytis terminų, I. Venslauskienė siūlė kreiptis į šiuos asmenis, kad jie savo 

atsakymus dėl nagrinėjamos situacijos pateiktų raštu. M. Lasauskas pritarė I. Venslauskienės 

siūlymui, kad reikia surinkti medžiagą ir įrodymus bei gauti neatvykusių į posėdį asmenų žodinius ar 

rašytinius paaiškinimus ir tik tada priimti objektyvų sprendimą.  

Posėdžio pirmininkas M. Lasauskas pasiūlė Komisijos nariams balsuoti už siūlymą į kitą 

Komisijos posėdį pakviesti savivaldybės tarnybinio buto nuomininkę ir skelbimą apie šio buto nuomą 

interneto svetainėje patalpinusį asmenį, o jiems negalint atvykti, prašyti paaiškinimus pateikti raštu. 

NUTARTA. Bendru sutarimu siūlymui pritarti - į kitą Komisijos posėdį kviesti 

savivaldybės tarnybinio buto nuomininkę ir skelbimą apie šio buto nuomą interneto svetainėje 

patalpinusį asmenį, o jiems negalint atvykti, prašyti paaiškinimus pateikti raštu.  



 

 2. SVARSTYTA. Dėl savivaldybės tarnybinio būsto priežiūros ir vykdomų 

patikrinimų. 

Posėdžio pirmininkas M. Lasauskas informavo, kad išsiuntė Neringos savivaldybės 

administracijai prašymą pateikti savivaldybės gyvenamųjų patalpų nuomos problemų sprendimo 

komisijos veiklos dokumentų kopijas. Iš gautos informacijos būtų galima spręsti, ar ši komisija dirba, 

kiek vyksta patikrinimų, kokiu intervalu ir kokie yra patikrinimų rezultatai. Neringos savivaldybės 

administracija atsakė, kad trūkstant žmogiškųjų išteklių atsakymas bus pateiktas kaip įmanoma 

greičiau, nepažeidžiant Viešojo administravimo įstatyme nustatytų terminų. 

Kadangi Neringos savivaldybės administracijos atsakymas negautas, klausimo svarstymas 

atidėtas. 

 

3. SVARSTYTA. Dėl Antikorupcijos komisijos biudžeto paskirstymo. 

Posėdžio pirmininkas M. Lasauskas informavo, kad 2024 m. Savivaldybės valdymo 

programoje, korupcijos prevencijos programų įgyvendinimui skirtos lėšos 2 tūkst. Eur, ir pasiūlė šias 

lėšas panaudoti Tarptautinės antikorupcijos dienos paminėjimui, taip pat pakvietė Komisijos narius 

teikti savo pasiūlymus dėl skirtų lėšų panaudojimo. 

Komisijos narė I. Venslauskienė pasiūlė padiskutuoti dėl galimybės pakvieti lektorių, kuris 

galėtų profesionaliai ir įdomiai pravesti paskaitą korupcijos prevencijos klausimais. Kitų Komisijos 

narių nuomone, toks renginys žiūrovų nepritrauktų, nes anksčiau organizuotos paskaitos 

bendruomenės susidomėjimo nesulaukė. 

Posėdžio pirmininkas M. Lasauskas pasiūlė Komisijos narius pritarti korupcijos prevencijos 

programų įgyvendinimui skirtas lėšas 2 tūkst. Eur panaudoti Tarptautinės antikorupcijos dienos 

paminėjimui. 

NUTARTA. Bendru sutarimu siūlymui pritarti - korupcijos prevencijos programų 

įgyvendinimui skirtas lėšas 2 tūkst. Eur panaudoti Tarptautinės antikorupcijos dienos paminėjimui. 

 

4. SVARSTYTA. Dėl Tarptautinės antikorupcijos dienos paminėjimo. 

Posėdžio pirmininkas M. Lasauskas pasiūlė Tarptautinę antikorupcijos dieną paminėti 

Protmūšio organizavimu, nes šis renginys yra įdomus, nuotaikingas ir kasmet sulaukia vis didesnio 

bendruomenės susidomėjimo. Taip pat pasiūlyta po Protmūšio dalyvius pavaišinti. Komisijos nariai 

siūlymui pritarė. 

Posėdžio pirmininkas M. Lasauskas pasiūlė Komisijos narius pritarti siūlymui Tarptautinę 

antikorupcijos dieną paminėti 2024 m. gruodžio 14 d. 12 val., Nidos bendruomenės namuose 

organizuojant Protmūšį, prizus ir vaišes dalyviams. 

NUTARTA. Bendru sutarimu siūlymui pritarti - Tarptautinę antikorupcijos dieną paminėti 

2024 m. gruodžio 14 d. 12 val., Nidos bendruomenės namuose organizuojant Protmūšį, prizus ir 

vaišes dalyviams. 

 

 Nutarta, kad sekantis Komisijos posėdis įvyks 2024 m. lapkričio 28 d. 13.30 val. Neringos 

savivaldybės administracijos III a. posėdžių salėje. 

 

Posėdžio pirmininkas Matas Lasauskas 

 

Atsakinga sekretorė Edita Vaičiūnienė 
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